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§ 105 Studieavbrott gymnasieskolan 

Ärendebeskrivning 

Moniqa Klefbom är enhetschef för arbetsliv och vägledning inom Centrum för 
utveckling och lärande. Vid dagens sammanträde redovisar Moniqa Klefbom den 
rapport hon gjort på uppdrag av Sveriges kommuner och landsting, SKL: Motverka 
studieavbrott — Gymnasieskolans utmaning att få alla elever att fullfölja sin 
utbildning. Knappt 70 procent av gymnasieskolans elever fullföljer sin utbildning inom 
tre år. Övriga elever behöver antingen längre tid på sig för att nå målen eller avbryter 
sina gymnasiestudier helt. Alltför många elever lämnar gymnasieskolan utan att ha 
skaffat sig en utbildning som motsvarar arbetsmarknadens krav eller behörighet till 
högskolan.  

Rapporten beskriver hur gymnasieskolor genom målmedveten styrning lyckats byta 
förhållningssätt till skolans uppdrag och hur personalen samarbetar för att tillgodose 
elevernas individuella behov. Framgångsfaktorer som beskrivs är: 

• Bra bemötande 

• Tydliga mål och betoning på resultat 

• Att vara på rätt utbildning. 

• Kvalitet genom samarbete och delaktighet 

• Förmåga att upptäcka och tillgodose elevernas behov. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 106 Budget 2013 

Dnr 2012-359-042 

Ärendebeskrivning 

Ekonom Jennie Svensk redovisar förändringarna i budget mellan 2012 och 2013. 
Jennie Svensk ger även en bild av vilka ekonomiska utmaningar förvaltningen står 
inför 2013. 

Ett av lärande- och kulturnämndens åtagande för 2013, minska barngruppernas storlek 
i förskolan, innebär en kostnad på 2 miljoner kronor under förutsättning att man 
minskar med 0,2 barn per grupp. Lärande- och kulturnämnden bör ta ställning till hur 
förvaltningen ska finansiera det åtagandet.  

Lär- och kulturchef Ingela Rauhala informerar om att inför beslutet om hur minskade 
barngrupper ska finansieras kommer förvaltningens verksamhetschefer att arbeta fram 
två konsekvensbeskrivningar. En för hur de ska klara kommande förändringar inom 
budgetram. En annan för hur de ska klara kommande förändringar inom budgetram 
och dessutom vara med och finansiera minskningen av barngruppernas storlek i 
förskolan: 

1 Åtagandet om mindre barngrupper i förskolan finansieras av förskolan med 2 
miljoner kronor. 

2 Åtagandet om mindre barngrupper i förskolan finansieras genom att grundskolan 
bidrar med 1 miljon kronor, gymnasiet med 800 000 kronor och kulturen 200 000 
kronor. 

Lärande- och kulturnämnden bör också ta ställning till budget för svenska för 
invandrare samt filial- och skolbibliotek. Verksamhetschefen för Centrum för 
utveckling och lärande kommer att lämna en konsekvensbeskrivning till nämnden. I 
den kommer hon att redovisa vilka konsekvenser det får för verksamheten om de ska 
behålla nuvarande omfattning för Sfi, svenska för invandrare. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 107 Uppdrag från kommunfullmäktige 

Dnr 2012-359-042 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 18 juni 2012, § 99, att uppdra till lärande- och 
kulturnämnden att ”genom såväl ökad kvalitet som kvantitet i undervisningen, öka 
förutsättningarna att uppfylla skollagens krav även avseende invandrarbarnens 
skolgång”. Uppdraget ska redovisas i samband med budgetberedningen hösten 2012. 

Vid dagens sammanträde redovisar verksamhetscheferna Elisabeth Bäckström och 
Maria Ström Åslund hur förvaltningen uppfyller skollagens krav när det gäller 
invandrarbarnens skolgång. På förvaltningsnivå finns en samordnarbefattning som 
utifrån en behovsinventering arbetat fram riktlinjer och rutiner för mottagande och 
integrering av ensamkommande, asylsökande och nyanlända barn och ungdomar. 
Samordnaren arbetar i nära samarbete med aktuell förskola/skola och berörda 
samarbetspartners för att barnet/eleven så snart som möjligt ska integreras i den 
ordinarie undervisningen. I samordnarens uppdrag ingår bland annat att göra en 
individuell utvecklingsplan för varje elev i samarbete med skolan.  

Förskolan arbetar efter en egen handlingsplan i mottagandet.  

Grundskolan följer och uppfyller gällande styrdokument för samtliga elever i 
grundskolan, utom när det gäller modersmålsundervisning inklusive 
studiehandledning. Svårigheten för grundskolan i Hudiksvall liksom för övriga landet 
har varit och är att få behöriga modersmålslärare i alla språk. En person får anställas 
som modersmålslärare för högst ett år i sänder om den i så stor utsträckning som 
möjligt har den utbildning som krävs och bedöms vara lämplig att bedriva 
undervisning. I dagsläget erbjuder grundskolan modersmålsundervisning inklusive 
studiehandledning i 14 språk. Fler och behöriga lärare behövs för att helt uppfylla 
gällande krav. För att klara det behöver modersmålsorganisationen utökas och det 
innebär att ytterligare resurser behöver tillföras.  

Grundskolan har även svårigheter att erbjuda undervisning i svenska som andra språk 
med behöriga lärare. Det innebär att på skolor som har få elever som läser svenska 
som andra språk är det obehöriga lärare som undervisar i ämnet. 
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Några av Bromangymnasiets insatser för att uppfylla kraven är: 

• Det finns en nyanställd behörig lärare i svenska som andraspråk för gymnasiet 
och ytterligare en lärare fortbildar sig för att öka sin behörighet i ämnet. 
Kvalitetshöjning vad gäller att utveckla elevernas förmåga, fördjupa och utveckla 
sin kunskap. 

• Utbildningen på Introduktionsprogrammet, IM, syftar till att ge en god grund för 
yrkesverksamhet och utbildning, personlig utveckling. Mentor har tillsammans med eleven 
regelbunden uppföljning av hur det fungerar i skolan både socialt och 
studiemässigt. Introduktionsprogrammets hela upplägg bygger på flexibla 
lösningar där varje elev har sin egen studieplan.  

• Tillgången till egna datorer kommer under kommande läsår att öka genom den 
satsning som görs inom ramen för 1:1-datorer i skolan. Det medför att 
möjligheten till bra studieverktyg för den enskilda eleven ökar. 

Bromangymnasiets bedömning är att målen uppfylls både vad gäller kvantitet och 
kvalitet. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 
____ 
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§ 108 Avvikelse från åtagande 

Dnr 2011-461-012 

Ärendebeskrivning 

Mellan kommunens nämnder och kommunfullmäktige ska generella åtaganden tecknas 
för varje år. Vid sammanträde 23 april 2012, § 65, beslutade kommunfullmäktige att 
godkänna lärande- och kulturnämndens förslag till generella åtaganden för år 2012. Vid 
väsentligt ändrade förutsättningar ska dialog om åtagandet snarast föras mellan 
parterna.  

Ett av lärande- och kulturnämnden åtagande för 2012 var att minska barngruppernas 
storlek i förskolan enligt beslut 17 november 2011, § 172. Vid beslut om budget för 
2012 förtydligades beslutet genom att införa ett tak på högst 20 barn för antalet 
inskrivna barn per förskoleavdelning.  

Vid dagens sammanträde informerar verksamhetschef Annika Gabrielsson om att 
förvaltningen av flera skäl inte har lyckats minska barngruppernas storlek i förskolan 
utifrån antal barn per avdelning i snitt. Under vårterminen 2012 var det många fler 
barn än tidigare år som önskade plats i förskolan. Cirka 300 barn jämfört med cirka 
200-250 tidigare år. Byggnationen vid Solbågens förskola blev försenat tre månader. 
Det har gjort att antalet barn per årsarbetare och antalet barn per avdelning har ökat 
något mot tidigare år.  

Inför hösten har det totala antalet barn i förskolan minskat. De åtgärder som vidtagits 
är att anpassa personalbemanningen och tillfälligt stänga några avdelningar.  

Beslutet att antalet inskrivna barn per förskoleavdelning ska vara högst 20 barn har 
förvaltningen lyckats följa. Annika Gabrielsson menar att ett tak för antalet barn per 
grupp kan bidra till att barngrupperna i stället ökar på småbarnsavdelningarna och 
därför vore det bäst om taket tas bort inför nästa år. Hur organisationen ska utformas 
bör förskolecheferna avgöra vid varje förskola utifrån de barn och de behov som finns 
samt utifrån lokalernas utformning.  

____ 
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§ 109 Förslag om ändring av bemanning inom förskolan 

Dnr 2012-362-022 

Ärendebeskrivning 

Lars Berglund och Olle Jonsson (V) har lämnat in ett förslag om ändring av 
bemanning inom förskolan 1-5 år. Förslagsställarna menar att fritidspedagogerna har 
hamnat i kläm i och med lagändringarna och att de med största sannolikhet inte får 
någon legitimation. Förslagsställarna föreslår att förskolorna i Hudiksvalls kommun 
skall sträva efter att bemannas med minst två förskollärare samt en barnskötare 
och/eller fritidspedagog per full avdelning. Det tidigare beslutet var att det ska vara två 
förskollärare och en barnskötare och det vill de ändra på så att även fritidspedagoger 
ges möjligheter att nyttja sin kompetens inom förskolan. 

Yttrande 

Termen undervisning har skrivits in i skollagen även för förskolan och avser de 
målstyrda processerna som syftar till att barnen både ska inhämta och utveckla 
kunskaper och värden. Den ska främja alla barns utveckling och lärande samt en 
livslång lust att lära. I definitionen av undervisningsbegreppet ligger också att 
lärandeprocessen sker under ledning av förskollärare. För att en aktivitet ska klassas 
som undervisning måste en förskollärare ha det övergripande ansvaret. Förskollärarens 
ansvar finns inskrivet i den reviderade läroplanen för förskolan. 

Förskolan har i dagsläget 49 lärarstudenter som har sin VFU, verksamhetsförlagd 
utbildning, i kommunens förskolor. Kommunen bör verka för att behålla 
lärarstudenterna och erbjuda dem attraktiva tjänster som förskollärare i förskolan.  

Fritidspedagogernas situation har uppmärksammats och förvaltningen kommer att på 
bästa sätt ta tillvara deras kompetens och långa erfarenheten. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunstyrelsen att ändra beslutet från den 11 mars 1999, § 46, till att 
endast förskollärare rekryteras till vakanta tjänster i förskolan. 

____ 
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§ 110 Kulturplan för Gävleborg 2013-2015, remissversion 2 

Dnr 2012-210-800 

Ärendebeskrivning 

Nämnden för Tillväxt och Regional Utveckling har beslutat om ett andra förslag till 
regional kulturplan för Gävleborg 2013-2015. Förslaget skickas nu ut på remiss. Två 
representanter från Hudiksvalls kommun bjuds in till en politisk hearing 28 september 
2012 där arbetsutskottet för landstingets nämnd Tillväxt och Regional Utveckling tar 
emot muntliga synpunkter på kulturplanen och den regionala kulturpolitiken. Det 
finns även möjlighet att lämna in skriftliga remissvar senast den 28 september 2012.  

Förslaget till regional kulturplan har diskuterats vid kulturarbetsgruppens träff 13 
september 2012. Vid dagens sammanträde presenterar kulturchef Sten Bunne ett 
remissvar utifrån kulturarbetsgruppens förslag.  

Det är lärande- och kulturnämnden som fattar beslut men remissvaret är tillika ett svar 
från Hudiksvalls kommun. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta remissvaret till förslag till regional kulturplan för Gävleborg 2013-2015, 
remissversion 2. 

____ 
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§ 111 Förslag till överenskommelse om samverkan kring 
personer med psykisk funktionsnedsättning 

Dnr 2012-385-106 

Ärendebeskrivning 

Enligt bestämmelser från januari 2010 i hälso- och sjukvårdslagen och socialtjänstlagen 
( 8 a § HSL, 5 kap 8 a § SoL) ska landstinget och kommunerna ingå en skriftlig 
överenskommelse om samarbete i fråga om personer med psykisk 
funktionsnedsättning. Länsledningen Närvård beslutade i april 2011 att ett landstings- 
och kommunövergripande arbete skulle genomföras i syfte att ta fram en 
överenskommelse som skall gälla för landstinget och alla kommuner. Länsledningen 
Närvård tillsatte en mindre arbetsgrupp som fick i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
överenskommelse.  

Brukar- och intresseorganisationer, Landstingets primärvård och specialistvård samt 
kommunernas socialtjänst och skolverksamhet har möjlighet att lämna synpunkter på 
förslaget. Remissvaret skall vara hos Region Gävleborg senast 30 september 2012. 

Barn- och ungdomsombud Jenny Alvolin har tillsammans med två chefer inom social- 
och fritidsförvaltningen, Jennie Blomstrand och Johanna Olsson, skrivit ett förslag till 
yttrande. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att godkänna remissvaret gällande Förslag till överenskommelse om samverkan kring 
personer med psykisk funktionsnedsättning. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 112 Utdrag ur belastningsregistret, upphäva beslut 

Dnr 2011-459-022 

Ärendebeskrivning 

För att få påbörja arbete eller för att på vissa andra sätt verka inom förskola, skola 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet, krävs att personen visar ett utdrag ur 
belastningsregistret som beställs av Rikspolisstyrelsen.  Den som inte visat 
registerutdrag får inte anställas, anlitas eller tas emot i verksamheten. Registerutdragen 
ska innehålla uppgifter om alla sexualbrott enligt 6 kap BrB. Dessutom ingår alla brott 
som innefattar allvarliga kränkningar av andra människor såsom dråp, mord, grov 
misshandel, grovt rån och barnpornografibrott. Personen begär själv hos 
polismyndigheten att få utdraget och visar det för närmaste arbetsledare.  

Vid sammanträde 17 november 2011, § 162, beslutade lärande- och kulturnämnden att 
införa en regel som kräver att alla personer som ska anställas, praktisera eller via 
arbetsmarknadsprogram eller liknande, inkommer med utdrag ur polisens 
belastningsregister. Regeln skulle gälla dem som kommer i direktkontakt med 
brukare/deltagare inom Centrum för utveckling och lärandes olika verksamheter. Det 
finns även andra förvaltningar som tagit beslut om registerkontroll för områden som 
inte är lagreglerade. Omsorgsförvaltningen tar sedan några år in registerutdrag på alla 
nyanställda som har direktkontakt med brukare, både barn och vuxna. Inom valda 
delar inom social- och fritidsförvaltningen förekommer också registerkontroll.  

Då det uppstått många frågeställningar runt rätten att använda registerutdrag inom de 
ej lagreglerade områdena, tillsattes under våren 2012 en arbetsgrupp inom kommunen 
för att utreda frågan. Arbetsgruppen har också utrett sekretessaspekten och hur 
utdragen ska hanteras för att skydda den enskilde. Det framkom att rutiner mellan 
förvaltningarna behöver ses över. Det är viktigt att vara noggrann vid referenstagning 
och anställningsintervjuer och inte förlita sig för mycket på ett registerutdrag. 
Arbetsgruppen som arbetat med frågan har bestått av representanter från 
personalavdelningen och berörda förvaltningar. Arbetsguppen har också haft kontakt 
med olika externa myndigheter och närliggande kommuner. 

Förslag  

• Upphäva det beslut som fattades av lärande- och kulturnämnden 17 november 
2011, § 162, så att endast registerutdrag som är lagreglerade ska begäras in 

• Lärande- och kulturförvaltningen i samråd med övriga berörda förvaltningar 
upprättar rutiner för de lagreglerade registerutdragen.  
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• Tydliggöra vem som ansvarar för att inhämta registerutdrag för de kategorier som 
är anställda av annan förvaltning (till exempel lokalvårdare, kökspersonal, 
fastighetsskötare) men arbetar inom förskola, skola fritidshem eller annan 
pedagogisk verksamhet. 

Förvaltningen förordar att nämnden beslutar i enlighet med det arbetsgruppen kom 
fram till i sin bedömning. Det är av största vikt att offentliga verksamheter utgår från 
gällande lagstiftning och dess intention. Bedömningen är att förslaget är i linje med 
antagna mål och policies då det innebär striktare rutiner mellan förvaltningar och att 
större vikt läggs vid referenstagning och intervjusituation. Detta bör skapa en större 
säkerhet för barn och elever. Personer med funktionsnedsättning eller deras 
organisationer har inte uttryckt sin mening då förslaget inte innebär någon förändring 
för den enskilde brukaren utan handlar om rutiner inom verksamheten. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att upphäva det beslut som fattades 17 november 2011, § 162, så att endast 
registerutdrag som är lagreglerade ska begäras in 

att lärande- och kulturförvaltningen i samråd med övriga berörda förvaltningar 
upprättar rutiner för de lagreglerade registerutdragen  

att man tydliggör vem som ansvarar för att inhämta registerutdrag för de kategorier 
som är anställda av annan förvaltning (till exempel lokalvårdare, kökspersonal, 
fastighetsskötare) men arbetar inom förskola, skola fritidshem eller annan pedagogisk 
verksamhet. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 113 Yttrande över begäran om anslag för år 2013 från 
Inköp Gävleborg 

Dnr 2012-351-042 

Ärendebeskrivning 

Inköp Gävleborg har inlämnat en begäran om en höjning av anslaget från Hudiksvalls 
kommun från 2 178 892 kronor 2012 till 2 491 792 2013 kronor 2013. Syftet är att 
kommunalförbundet vill ta över avtalsansvaret inom omvårdnads- och 
utbildningsområdet. Vid sammanträde 7 juni 2012, § 152, beslutade kommunstyrelsen 
att ärendet får prövas vid höstens budgetberedning samt att remittera ärendet till 
omsorgsnämnden och lärande- och kulturnämnden för synpunkter på förslaget.  

Synpunkt 

Det är inte aktuellt med upphandlingar inom dessa områden. De närmaste åren finns 
heller inte något behov från verksamheten med en utökning av ansvarsområdet för 
Inköp Gävleborg. Både inom omvårdnad och utbildning väljer den enskilde, med stöd 
av de lagar som finns, omsorgs- eller utbildningsanordnare. För skolans del styrs detta 
i skollagen. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunstyrelsen att avslå begäran om höjning av anslaget till Inköp 
Gävleborg. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 114 Yttrande över motion om att ta fram en gemensam 
plan på åtgärder för att motverka barnfattigdom 

Dnr 2012-220-008 

Ärendebeskrivning 

Oppositionsråden Mikael Löthstam (S) och Daniel Pettersson (V) har lämnat in en 
motion till kommunfullmäktige. I motionen föreslår de att kommunfullmäktige 
uppdrar till social- och fritidsnämnden och lärande- och kulturnämnden att ta fram en 
gemensam plan på åtgärder vilka motverkar barnfattigdomen i kommunen. Lärande- 
och kulturnämnden och social- och fritidsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig i 
ärendet. 

Yttrande 

Fattigdom i Sverige är enligt Rädda Barnen andelen barn i familjer som får socialbidrag 
och/eller har låg inkomststandard. Det innebär att inkomsterna är lägre än vad som 
behövs för att täcka de nödvändiga kostnaderna.  

Den viktigaste faktorn för att långsiktigt utrota barnfattigdomen är att skapa 
förutsättningar för etablering på arbetsmarknaden. Ett av förslagen till åtagande för 
2013 mellan lärande- och kulturnämnden och kommunfullmäktige är: Höja 
utbildningsnivån i kommunen för vuxna. Motverka arbetslösheten och utanförskapet 
bland unga och vuxna. Dessa tydliga mål ska öka familjernas möjlighet till försörjning 
samt minska utanförskapet och på så sätt motverka barnfattigdomen i kommunen. 
Förvaltningen föreslår att motionen därmed är besvarad. 

Yrkanden 

Gerd Olsson (S) föreslår att motionen diskuteras i partigrupperna innan beslut. 

Lone Klitten (MP) föreslår att nämnden antar förvaltningens yttrande och att 
motionen därmed är besvarad. 

Propositionsordning 

Lärande- och kulturnämndens arbetsutskott godkänner ordförandens förslag till 
propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Gerd Olssons förslag att 
motionen ska diskuteras i partigrupperna eller till Lone Klittens förslag att nämnden 
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antar förvaltningens yttrande och att motionen därmed är besvarad. Ordförande finner 
att arbetsutskottet bifaller Lone Klittens förslag. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att motionen därmed är besvarad. 

____ 

Yrkande 

Gerd Olsson (S) yrkar på att lärande- och kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige 
att bifalla motionen. 

Propositionsordning 

Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till arbetsutskottets förslag att 
motionen är besvarad eller till Gerd Olssons förslag att bifalla motionen. Ordförande 
finner att lärande- och kulturnämnden bifaller arbetsutskottets förslag varvid votering 
begärs. 

Votering  

Den som röstar för att bifalla arbetsutskottets förslag att motionen anses besvarad 
röstar JA. Den som röstar för att bifalla Gerd Olssons förslag att bifalla motionen 
röstar NEJ.  

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Bibbi Segerbrand (M), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Karl-
Olof Tunelid (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Lone Klitten (MP) och Anders 
Borgström (FP) röstar ja.   

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Leif Rogell (S) och Olle Jonsson (V) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat att anse motionen besvarad. 



Protokoll 17 (23) 

Sammanträdesdatum  
2012-09-20 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att besluta att motionen därmed anses besvarad. 

____ 

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Leif Rogell (S) och Olle Jonsson (V) lämnar en skriftlig reservation: 
”Reservation mot beslut att anse motionen om att ta fram en gemensam plan på 
åtgärder för att motverka barnfattigdom besvarad. Vi yrkar att motionen ska bifallas.” 
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§ 115 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 

Lär- och kulturchef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande: 

Överklagan 

Thoréngruppen AB har överklagat lärande- och kulturnämndens beslut från den 30 
juni 2010 om bidrag. Förvaltningsrätten i Falun anser att bidragsbeloppet inte har 
beräknats för lågt och avslår därför Thoréngruppens överklagan. 

Lokalutredning 

Sweco har fått i uppdrag att se över möjligheten att lokalisera Centrum för utveckling 
och lärande, restaurang- och livsmedelsprogrammet samt gymnasiesärskolan till 
Bromangymnasiet. Det finns möjlighet för berörda medarbetare att lämna sina 
synpunkter på kommunens intranät. Lärande- och kulturnämndens arbetsutskott är 
politisk referensgrupp. Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 18 oktober 
2012 kommer Sweco att redovisa kostnader samt hur verksamheterna kan 
samlokaliseras.  

Kulturskolan 

Ett informationsblad har gått ut till alla elever inom grund- och grundsärskolan. Bladet 
beskriver den nya kulturskolan som kan delas in i tre huvudområden: Den frivilliga 
delen av musikverksamheten som startar den 1 oktober och kommer att ske utanför 
skoltid. Formerna blir mer flexibla än tidigare med fokus på undervisning i grupp. 
Kulturgaranti som innebär att alla elever i årskurs 3 får möjlighet att prova på musik, 
dans, bild och drama. Det kommer att ske på skoltid och i timplanen ligga under 
elevens eller skolans val. Grundskolans nya läroplan lägger stor vikt vid estetiska 
lärprocesser inom alla ämnen och där kan Kulturskolans personal finnas med som en 
resurs. 

____ 
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§ 116 Frågestund 

Ärendebeskrivning 

Arif Khalifa (M) är bekymrad över att två av Bromangymnasiets datasalar har plockats 
bort. Lär- och kulturchef Ingela Rauhala svarar att en del stationära datorer plockas 
bort eftersom en stor andel av eleverna på Bromangymnasiet har fått egna bärbara 
datorer.  

Arif Khalifa anser att alla lärare på Bromangymnasiet bör få bärbara datorer så att 
elever och lärare använder samma program exempelvis Google-APPS. Ingela Rauhala 
svarar att alla lärare på Bromangymnasiet idag har tillgång till en arbetsdator. Alla lärare 
kommer att få genomgå en utbildning kallad PIM-utbildning samt erbjudas utbildning i 
Google-APPS. 

Lone Klitten (MP) önskar en prognos över antalet barn i förskolan för kommande år. 

Lone Klitten frågar om lärarbemanningen vid Friggesunds skola. Svar kommer att 
lämnas vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 18 oktober 2012. 

Lone Klitten undrar om det finns inredning kvar i de förskolor som har stängts så de 
kan öppnas vid behov. Ingela Rauhala svarar att i de tillfälligt stängda förskolorna 
finns inredningen kvar. När det gäller inredningen i de förskolor som har stängts 
permanent så har andra enheter fått överta inventarierna. 

Svar på frågor från nämndens sammanträde 16 augusti 2012 

Lena Frankenberg Glantz (M) undrade varför bygget vid Solbågens förskola blev 
försenat. Ingela Rauhala svarar att det berodde på flera olika saker som till exempel 
byggnadstekniska problem, hyresgäster hade kontrakt i den modul som skulle rivas för 
att få plats för förskolan samt att tidsplanen var alltför optimistisk. 

Matts Persson (C) frågade hur det går med renoveringarna av förskolor och 
grundskolor. Ingela Rauhala redogör för vilka renoveringar som har slutförts och vad 
som återstår. 

Nina Burchardt (S) undrade varför status för olyckshändelser och trakasserier visade ej 
påbörjad i ett återrapporterat delegeringsbeslut. Ingela Rauhala svarar att detta är ett 
utdrag ur programmet Lisa. Lisa är ett program som är konstruerat för registrering och 
uppföljning av skador, tillbud och avvikelser. Den aktuella skolan har omgående 
vidtagit alla åtgärder och har bra rutiner för det arbetet. När det gäller att lägga in i 
programmet Lisa så kan det ibland dröja innan det blir registrerat.  
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§ 117 Brukarenkät Bromangymnasiet 

Ärendebeskrivning 

Kvalitetssamordnare Mona Lindvall Eriksson redovisar resultatet av elevenkäten som 
genomfördes våren 2012 för årskurs 3 på Bromangymnasiet. Det är 74% av eleverna i 
årskurs 3 som har besvarat enkäten. Området helhetsomdöme har förbättrats jämfört 
med resultatet för 2011. När det gäller elevernas upplevelse av området inflytande har 
resultatet försämrats jämfört med föregående år. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 



Protokoll 21 (23) 

Sammanträdesdatum  
2012-09-20 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 118 Meddelanden 

Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna. 

 

1 Från kommunstyrelsen:  2012-383-531 
Protokollsutdrag 2012-09-06 § 172, 
Fria busskort för ungdomar årskurs 7-9 

2 Från kommunstyrelsen:   2011-462-042  
Protokollsutdrag 2012-09-06 § 176, 
Ändring av finansieringsbeslut gällande  
digitalisering av skolan 

3 Från kommunstyrelsen:  2012-393-023 
Protokollsutdrag 2012-09-06 § 180 
Omställningsåtgärder vid arbetsbrist 

4 Från kommunstyrelsen:   2012-363-106  
Protokollsutdrag 2012-09-06 § 186, 
Avsiktsförklaring gällande fördjupad samverkan  
för utbildningsfrågor över grundskolenivå 

5 Skrivelse gällande förändrad färdväg för  2012-384-623 
skolbussen till Ede skola 

6 Från kommunrevisionen:  2012-381-007 
Revisionsrapport Hantering av  
offentlighetsprincipen 

7 Från Margareta Bostedt: Varmt tack för  
uppvaktningen vid min pensionsavgång. 

____ 
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§ 119 Delegeringsbeslut 

Ärendebeskrivning 

Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Uppsägning av förskoleplats, 207 

• Uppsägning av fritidshemsplats, 208 

• Avslag skolskjuts växelvis boende, 209-210 

• Avslag på ansökan av skolskjuts p g a särskilda skäl, 211-214 

• Avslag på ansökan av skolskjuts till annan skola, 215-235 

• Beviljande av plats på fritidshem för elev i behov av särskilt stöd, 236 

• Beslut om avgiftsbefrielse för plats på fritidshem, 237, 255 

• Avslag på ansökan om inackorderingstillägg, 238-252 

• Beslut om gemensam timplan, fördelning av garanterad undervisningstid, 253 

• Provanställning rektor ett år, 254 

• Anställning av personal inom budgetram, 256-279 

• Beslut om statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 280-281 

• Beslut om bidrag till studieförbund, 282 

• Beslut om bidragsbelopp 2012 till YA Utbildning AB, 283 

• Beslut om bidragsbelopp 2012 till Hudik Friskoleutbildning AB, 284 

• Beslut om bidragsbelopp 2012 till ThorénGruppen AB, 285 

• Beslut om bidragsbelopp 2012 till Norrlidens kunskapscentrum AB, 286 

• Beslut om attesträtt, 287-291 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 
207-291. Nämnden har möjlighet att vid behov få information om återrapporterade 
beslut. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser.  

____ 
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§ 120 Utvärdering av nämndens arbete 

Ärendebeskrivning 

I samband med lärande- och kulturnämndens sammanträde 18 juni 2012 fick 
ledamöterna i uppdrag att fylla i en utvärdering av lärande- och kulturnämndens 
arbete. Vid sammanträde 26 juni enades arbetsutskottet om att arbeta fram ett förslag 
till inriktning för nämndens arbete utifrån de synpunkter som ledamöterna har lämnat.  

Vid sammanträde 4 september 2012 diskuterade arbetsutskottet de synpunkter som 
ledamöterna lämnat. Arbetsutskottet föreslår att följande förslag ska utvecklas: Minska 
sammanträdenas ärendemängd genom delegering för att få mer tid att arbeta med 
övergripande och principiella frågor, verksamhetsbesök i samband med synresor, 
sammanträden ute i kommunen för att ta del av våra olika verksamheter, information 
samt direktkontakt med förskolechefer och rektorer. 

Vid dagens sammanträde diskuterar nämnden utvärderingen och lämnar följande 
synpunkter: 

• Ha ett bra klimat och bemötande på nämndssammanträdena. 

• Fundera mer på vårt uppdrag. Inför beslut, diskutera utifrån underlag och fatta 
beslut utifrån våra värderingar. Viktigt att inte fastna i detaljer utan se helheten 
och det övergripande. 

• Ha en strukturerad plan för när vi ska fatta beslut och när utvärdering ska ske.  

• Studiebesök på Bromangymnasiet, Iggesunds skola, Svågadalens skola och Ede 
skola. 

• I samband med ett nämndssammanträde, dela in nämnden i grupper och göra 
studiebesök vid Ede skola, Kraterkraft, Glufsens förskola samt ytterligare en 
förskola i Delsbo. 

• I samband med ett nämndssammanträde, dela in nämnden i grupper och göra 
studiebesök vid några av nämndens verksamheter inom Hudiksvalls tätort. 

• Få kallelserna till nämndssammanträdena digitalt. 

____ 


